
 

 

 

LAEVA    VALLAVOLIKOGU 
 

ISTUNGI PROTOKOLL                                                                                                                              
 

Laeva                                             18. 12. 2014  nr 15 

 

Algus kell 17.30, lõpp kell 18.35 

Juhatasid Ago Vooremäe ja Elviire Villa 

Protokollis vallasekretär Helen Mägi 

Osa võtsid volikogu liikmed: Jüri Koster, Karmen Kukk, Arvo Pennonen,  Kaido Põdersoo,  Külli 

Suvi,  Merike Veemaa, Elviire Villa, Ago Vooremäe.   

Puudusid: Priit Raidvee. 

 

Osalesid: vallavanem Kalev Kurs, arengu- ja keskkonnanõunik Ülli Reimets, finantsjuht-

pearaamatupidaja Ulvi Viilvere, vallasekretär Helen Mägi. 

 

Päevakorra projekt: 

1. Vallavolikogu esimehe valimine    

2. Väänikvere tee 1 (katastriüksus 38301:002:0601) jagamisel tekkivatele katastriüksustele 

sihtotstarvete määramine      

3. Matsi (katastriüksus 38301:002:0441) jagamisel tekkivatele katastriüksustele sihtotstarvete 

määramine 

4. Erika (katastriüksus 38301:003:0328) jagamisel tekkivatele katastriüksustele sihtotstarvete 

määramine 

5. Laeva valla avalikult kasutatavate kohalike ja erateede nimekirja muutmine 

6. Laeva valla 2014. a. II lisaeelarve, I lugemine 

7. Laeva valla 2015. a. eelarve, II lugemine 

8. Laeva vallavalitsuse hallatava asutuse Laeva Kultuurimaja tegevuse ümberkorraldamine  

Laeva Seltsimajaks 

9. Laeva Seltsimaja põhimäärus      

10. Vallavanema ametist vabastamine 

11. Vallavanema valimine 

12. Info                                                                                                      

 

Ago Vooremäe: Arutame päevakorda. 

Elviire Villa: päevakorrast arvata välja punkt nr 5, sest seda peaks kõigepealt arutama komisjonis, 

kuna tegemist on vallale kohustuse võtmisega. 

Ago Vooremäe: Laeva Kultuurimaja puudutavad punktid 8 ja 9 peaks komisjonidest läbi käima. 

Kultuurimaja juhataja ütles, et praegu nii kiire ei ole, võtaks need punktid põhjalikumalt ette. 

Punkt nr 11 – vallavanema valimine – langeb ka välja. Tuleb avalik konkurss välja kuulutada? 

Elviire Villa: Millest info all tuleb juttu? 

Kalev Kurs: Info all räägiks sotsiaalmajast, saime joonised kätte. 

Kaido Põdersoo: Geopargi rajamisest võiks rääkida. 

Arvo Pennonen: Geopargi teema on seotud ka eelarvega, geopargil on liikmemaks.  



 

 

Helen Mägi: Informatsioon eelseisvate valimistega seotud tähtaegade kohta, mis puudutab ka 

volikogu ja kevadel seisab ees rahvakohtunikukandidaadi valimine. 

 

Otsustati kinnitada järgmine päevakord: 

1. Vallavolikogu esimehe valimine    

2. Väänikvere tee 1 (katastriüksus 38301:002:0601) jagamisel tekkivatele katastriüksustele 

sihtotstarvete määramine      

3. Matsi (katastriüksus 38301:002:0441) jagamisel tekkivatele katastriüksustele sihtotstarvete 

määramine 

4. Erika (katastriüksus 38301:003:0328) jagamisel tekkivatele katastriüksustele sihtotstarvete 

määramine 

5. Laeva valla 2014. a. II lisaeelarve vastuvõtmine, I lugemine 

6. Laeva valla 2015. a. eelarve vastuvõtmine, II lugemine 

7. Vallavanema ametist vabastamine 

8. Info 

 

1. Vallavolikogu esimehe valimine 

Ühehäälselt moodustati häältelugemiskomisjoni koosseisus Helen Mägi, Karmen Kukk ja Kaido 

Põdersoo. 

Külli Suvi tegi ettepaneku valida vallavolikogu esimeheks Elviire Villa. 

Kuna rohkem kandidaate ei esitatud, siis kanti Elviire Villa nimi kõigile 8 hääletamissedelile ja 

sedelid jagati välja volikogu liikmetele salajaseks hääletamiseks. 

Toimus hääletamine, mille tulemusena valiti 5 poolthäälega vallavolikogu esimeheks Elviire Villa. 

 

Otsustati: Võtta vastu Laeva Vallavolikogu otsus nr 36 „Vallavolikogu esimehe valimine“. 

 

2. Väänikvere tee 1 (katastriüksus 38301:002:0601) jagamisel tekkivatele katastriüksustele 

sihtotstarvete määramine 

Ülli Reimets selgitab, et eelnõu on esitatud seetõttu, kuna juba vastuvõetud otsusesse on jäänud 

viga. Väänikvere tee 1 ei ole tegelikult maatulundusmaa vaid on elamumaa. Veast tulenevalt võib 

olla vajadust otsustust muuta. 

Elviire Villa: Miks otsustus ise ei võinud jääda nii nagu volikogu eelmine kord otsustas, et 

üldkasutatav maa ja veekogude alune maa? Miks jätta ainult üldkasutatav maa? 

Arvo Pennonen: Põhjenda ära, miks eraisikul üldkasutatav maa. 

Ülli Reimets: See ei ole keelatud. Meie üldplaneering ei näe ette veealust maad. Seadus lubab 

mõlemat pidi. Ma ei ole jäigalt selle vastu, et lisada teine otstarve. 

Arvo Pennonen: Sinna ei tule üldist kasutust, supelranda, sinna tuleb kalade supluskoht. Seaduses 

on veekogude alune maa sees, siis tuleb meie üldplaneeringut täiendada. 

Ülli Reimets: Veehoidla maa on üldkasutatav maa, seal on nii veealust maad kui maismaad. Seal 

on päris palju maaribasid sees. 

Elviire Villa: On kolm samateemalist eelnõud, siis kas pindalad peavad olema välja toodud või 

mitte? 

Ülli Reimets: Pindalad ei pea olema välja toodud. 

Elviire Villa: Võtame siis pindalad ära. Mis volikogu liikmed arvavad, kas jääme oma eelmise 

seisukoha juurde?  Eelnõusse teha järgmised muudatused: punkti 1.2. lisada teine sihtotstarve 

veekogude alune maa ja punktis 1.1. ja 1.2. jätta ära pindalad.  

 

Istungi juhataja küsib, kes on selle poolt, et võtta vastu otsus „Väänikvere tee 1 (katastri üksus 

38301:002:0601) jagamisel tekkivatele katastriüksustele sihtotstarvete määramine“ koos 

muudatustega. 



 

 

 

Otsustati: võtta vastu Laeva Vallavolikogu otsus nr 37 „Väänikvere tee 1 (katastri üksus 

38301:002:0601) jagamisel tekkivatele katastriüksustele sihtotstarvete määramine“. 

 

3. Matsi (katastriüksus 38301:002:0441) jagamisel tekkivatele katastriüksustele 

sihtotstarvete määramine 

Elviire Villa: Kas kellelgi on eelnõu osas märkusi? 

 

Istungi juhataja küsib, kes on selle poolt, et võtta vastu otsus „Matsi (katastriüksus 38301:002:0441) 

jagamisel tekkivatele katastriüksustele sihtotstarvete määramine“. 

 

Otsustati: vastu võtta Laeva Vallavolikogu otsus nr 38 „Matsi (katastriüksus 38301:002:0441) 

jagamisel tekkivatele katastriüksustele sihtotstarvete määramine“. 

 

4. Erika (katastriüksus 38301:003:0328) jagamisel tekkivatele katastriüksustele sihtotstarvete 

määramine 
Elviire Villa: Kas kellegi on märkusi? 

 

Otsustati: vastu võtta Laeva Vallavolikogu otsus nr 39 „Erika (katastriüksus 38301:003:0328) 

jagamisel tekkivatele katastriüksustele sihtotstarvete määramine“. 

 

5. Laeva valla 2014. a. II lisaeelarve vastuvõtmine, I lugemine 

Ulvi Viilvere selgitab, et lisaeelarvesse on lisatud sihtotstarbeliselt laekunud tulud, maavalitsuse 

poolt lahtiste kaevude sulgemiseks saadud vahendid ja päästeametilt saadud vahendid ning kool 

kirjutas projekti Kultuurkapitalile ja KIK-ile. Investeerimistegevuse osas esitas vallavalitsus 

ventilatsioonisüsteemi ehitajale pretensioonid ja nõudis leppetrahvi. Kuna tegemist on leppetrahvi 

nõudega hankemenetluses, ei saanud lepingu tasu jätta osaliselt välja maksmata. Kõik tuli välja 

maksta. Leppetrahvi arve on esitatud. Lasteaia ventilatsioonisüsteemi ümberehitus läks koos 

käibemaksuga maksma 67 700 eurot. Teine on perearstikeskuse maaküttesüsteemi ümberehitus. 

Arvo Pennonen: Millest oli maaküttesüsteemi parandamine tingitud? 

Kalev Kurs: Paigaldatud torud vajasid väljavahetamist. Töö tegija ütles, et me oleme neile juba 

viies või kuues selline objekt, kus torud on tulnud välja vahetada. Pandi kõik uued torud, 

küttesüsteem jäi samaks. 

Karmen Kukk: Lasteaias on temperatuur väga ebastabiilne, ühel päeval on väga palav, järgmisel 

võib olla väga külm. Haisust oleme lahti saanud. 

Elviire Villa: Vallavolikogu võib lisaeelarvet menetleda ühel lugemisel, kui volikogu ei otsusta 

teisiti. Parandusettepanekuid ei tulnud. 

 

Istungi juhataja paneb hääletusele, kes on selle poolt, et võtta vastu Laeva valla 2014. a II lisaeelarve. 

 

Otsustati: vastu võtta Laeva Vallavolikogu määrus nr 15 „Laeva valla 2014. a. II lisaeelarve 

vastuvõtmine“. 

 

6. Laeva valla 2015. a. eelarve vastuvõtmine, II lugemine 
Ulvi Viilvere selgitab, et I ja II lugemise vahepeal on täiendatud reservfondi, muudetud makse. 

Muid muudatusi ei ole tehtud, kuna ei olnud hinnapakkumisi meie maja küttele. 

Elviire Villa: Võiksime eelarve vastu võtta, et veidi kergendada vallavalitsuse tegemisi.  

 

Istungi juhataja paneb hääletusele kes on selle poolt, et Laeva valla 2015. aasta eelarve vastu võtta. 

 



 

 

Otsustati: vastu võtta Laeva Vallavolikogu määrus nr 16 “Laeva valla 2015. a. eelarve 

vastuvõtmine“.  

 

7. Vallavanema ametist vabastamine 

Elviire Villa: Vallavanem Kalev Kurs on esitanud avalduse, et astub tagasi vallavanema ametist 

alates 1. jaanuarist 2015. a, viimane tööpäev 31.12.2014. a. 

Teen ettepaneku sõnastada punkt 2 järgmiselt: „Maksta Kalev Kursile hüvitust kasutamata jäänud 

aegumata põhipuhkuse eest 16 kalendripäeva ulatuses“. 

Teen ettepaneku sõnastada punkt 3 järgmiselt: „Määrata kuni uue vallavanema valimiseni 

vallavanema asendajaks vallavalitsuse liige Ülli Reimets koos palgavahe maksmisega“. Määratud 

isikul on õigus vallavanema asendamisest keelduda kui selleks on mõjuv põhjus. 

Ülli Reimets: Mõjuvat põhjust ei ole. 

Elviire Villa: Teen ettepaneku maksta lahkuvale vallavanemale ametist vabastamise hüvitist. See 

võiks olla punkt 4 ja sõnastada järgmiselt: „Maksta Kalev Kursile ametist vabastamise hüvitist 1 

kuu ametipalga ulatuses“ Viiendaks punktiks jääks asjaajamise üleandmine. Veel võiks lisada 

otsusesse 6. punkti uue vallavanema leidmise kohta. 

Arvo Pennonen: Leian, et avaliku konkursi korraldamine ei ole mõttekas. 

Elviire Villa: Meie valimisliit pooldab avalikku konkurssi.  

Ago Vooremäe: Avalik konkurss on kõige laiema kandepinnaga. 

 

Istungi juhataja paneb hääletusele, kes on selle poolt, et valida uus vallavanem avaliku konkursi 

korras. 

Poolt hääletas 5 volikogu liiget, 3 liiget jäi erapooletuks. 

 

Elviire Villa: Selleks, et me saaksime uue vallavanema ära valida jaanuarikuu istungil, võiks 

protokolli panna, et vallavalitsusel tagada konkursi väljakuulutamine ja avalduste vastuvõtmine. 

Kandideerimiavalduste esitamise viimane tähtaeg oleks 12. jaanuar kell 16.oo. 

Kuulutus avaldada valla veebilehel ja Postimehes. Laekunud avaldusi vaatab läbi komisjon, kuhu 

kuuluvad volikogu esimees, aseesimees ja komisjonide esimehed.. 

 

Istungi juhataja paneb hääletusele, kes on selle poolt et otsus vallavanema ametist vabastamise 

kohta vastu võtta koos kõigi esitatud parandustega. 

 

Otsustati: vastu võtta Laeva Vallavolikogu otsus nr 40 „Laeva vallavanema ametist vabastamine“. 

 

8. Info 

Kalev Kurs: Just saabus kavandatava sotsiaalmaja eskiislahendus. Alumine korrus oleks 

sotsiaalpind ja ülemisest saaks munitsipaalpind. Esimesele korrusele tuleks saun ja avalik 

pesupesemise ruum, kus oleks pesumasinad ja kuivatid. Saal jääks alles, koos ahju ja kamina 

võimalusega. Ei ole kavandatud ühiskasutatavaid wc-sid ja duširuume. Teisele korrusele on 

kavandatud kaks 2-toalist korterit. 

Elviire Villa: Täna ei saa seisukohti võtta. Peab arutama komisjonides. 

Järgmisele istungile tuleks kutsuda asjakohased inimesed geopargist rääkima. 

 

Lepiti kokku, et järgmine vallavolikogu istung toimub 27. jaanuaril 2015. a algusega kell 15.30. 

 

Elviire Villa 

Vallavolikogu esimees 

 


